

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

479th meeting,  
13 July 1953.

**850 (XII). Petition from Mr. Alfonso (T/Pet.10/10) concerning the Trust Territory of the Pacific Islands**

*The Trusteeship Council,*

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its twelfth session the petition from Mr. Alfonso (T/Pet.10/10), in consultation with the United States of America as the Administering Authority concerned, which designated Mr. James A. McConnell as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.10/2) as well as of the oral statement of the special representative (T/C.2/SR.80 and 83),

*Having taken note* of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.369, section II),

*With regard to the question of war damages:*

1. *Draws the attention* of the petitioner to resolution 848 (XII) adopted by the Council on the petition from representatives of the people of Saipan (T/Pet.10/8) which also raises the question of war damages;

2. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority on the other questions he has raised;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council, and in addition to transmit to the petitioner a copy of resolution 848 (XII).

479th meeting,  
13 July 1953.

**851 (XII). Petitions from Madam Ana (T/Pet.10/11) and Mr. M. Iriarte (T/Pet.10/12) concerning the Trust Territory of the Pacific Islands**

*The Trusteeship Council,*

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its twelfth session the petitions from Madam Ana (T/Pet.10/11) and Mr. M. Iriarte (T/Pet.10/12), in consultation with the United States of America as the Administering Authority concerned, which designated Mr. James A. McConnell as special representative,

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle de la pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

479ème séance,  
13 juillet 1953.

**850 (XII). Pétition de M. Alfonso (T/Pet.10/10) concernant le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique**

*Le Conseil de tutelle,*

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa douzième session, la pétition de M. Alfonso (T/Pet.10/10), en consultation avec les Etats-Unis d'Amérique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avaient désigné M. James A. McConnell comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.10/2), ainsi que de la déclaration verbale du représentant spécial (T/C.2/SR.80 et 83),

*Ayant pris acte* du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.369, section II),

*En ce qui concerne la question des dommages de guerre:*

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur la résolution 848 (XII) adoptée par le Conseil au sujet de la pétition des représentants de la population de Saipan (T/Pet.10/8) dans laquelle est également évoquée la question des dommages de guerre;

2. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations que l'Autorité chargée de l'administration a faites à propos des autres questions qu'il a soulevées;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle, et à transmettre au pétitionnaire une copie de la résolution 848 (XII).

479ème séance,  
13 juillet 1953.

**851 (XII). Pétitions de Mme Ana (T/Pet.10/11) et de M. M. Iriarte (T/Pet.10/12) concernant le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique**

*Le Conseil de tutelle,*

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa douzième session, les pétitions de Mme Ana (T/Pet.10/11) et de M. M. Iriarte (T/Pet.10/12), en consultation avec les Etats-Unis d'Amérique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avaient désigné M. James A. McConnell comme représentant spécial,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.10/1) as well as of the oral statement of the special representative (T/C.2/SR.83),

*Having taken note* of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.369, section VIII),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and in particular to the statement that:

(a) The Administering Authority will consider the entry into the Territory for permanent residence, subject to security clearance, of Japanese spouses and children of mixed unions where the members of the family concerned are agreeable to the return, and when prior investigation reveals in each case that the returnees are acceptable to the particular Micronesian community and that their return would not create serious social and economic problems;

(b) The petitioners' requests, as well as all other requests for repatriation, will be reviewed in the light of this policy;

2. *Decides* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

479th meeting,  
13 July 1953.

**852 (XII). Petition from Mr. L. Henry (T/Pet.10/13) concerning the Trust Territory of the Pacific Islands**

*The Trusteeship Council,*

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its twelfth session the petition from Mr. L. Henry (T/Pet.10/13), in consultation with the United States of America as the Administering Authority concerned, which designated Mr. James A. McConnell as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.10/1) as well as of the oral statement of the special representative (T/C.2/SR.80 and 83),

*Having taken note* of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.369, section III),

1. *Draws the attention* of the petitioner to resolution 848 (XII) adopted by the Council on the petition from representatives of the people of Saipan (T/Pet.10/8) which also raises the question of war damage compensation and related claims;

2. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.10/1), ainsi que de la déclaration verbale du représentant spécial (T/C.2/SR.83),

*Ayant pris acte* du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.369, section VIII),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration, et notamment sur les déclarations ci-après:

a) Sous réserve d'une enquête favorable des services de sécurité, l'Autorité chargée de l'administration envisagera de permettre l'admission et l'établissement définitif, dans le Territoire, des conjoints japonais et des enfants issus d'unions mixtes, si les membres des familles intéressées consentent au retour et s'il ressort de l'enquête menée au préalable dans chaque cas que les futurs immigrants seront acceptés par les communautés micronésiennes intéressées et que leur retour ne créera pas de problèmes sociaux et économiques sérieux;

b) Les demandes des pétitionnaires, ainsi que toutes les autres demandes de rapatriement, seront examinées en fonction des principes énoncés ci-dessus;

2. *Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

479ème séance,  
13 juillet 1953.

**852 (XII). Pétition de M. L. Henry (T/Pet.10/13) concernant le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique**

*Le Conseil de tutelle,*

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa douzième session, la pétition de M. L. Henry (T/Pet.10/13), en consultation avec les Etats-Unis d'Amérique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avaient désigné M. James A. McConnell comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.10/1), ainsi que des déclarations verbales du représentant spécial (T/C.2/SR.80 et 83),

*Ayant pris acte* du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.369, section III),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur la résolution 848 (XII) adoptée par le Conseil au sujet de la pétition des représentants de la population de Saipan (T/Pet.10/8), dans laquelle est également évoquée la question des indemnités pour dommages de guerre et des réclamations qui s'y rapportent;

2. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de